
Protokół Nr 2.2020  

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca  

odbytego w dniu 20 kwietnia 2020 r.  godz. 15
00

 
 

Otwarcie wspólnego posiedzenia komisji stałych rady (telekonferencja), 

stwierdzenie quorum (wg listy obecności). Powitanie wszystkich uczestników 

posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że obradowanie odbędzie się                  

w zdalnym trybie, mając na uwadze art. 15zzx ust. 1-3 ustawy  dnia 2 marca 

2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem   i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374).  

Zastosowanym środkiem komunikowania będzie telekonferencja. Opinie 

komisji wyrażane poprzez głosowanie będzie każdorazowo odnotowywane na 

imiennych karatach od głosowania. 

 

W posiedzeniu udział wzięły niżej wymienione komisje:   

1) Komisja Rewizyjna (obecnych 4 członków na skład osobowy 3); 

2) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (obecnych 3 na skład osobowy 3 – 

nieobecny radny Krzysztof Krupa) 

3) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej (obecnych         

3 członków na  skład osobowy 4 – nieobecna radna Maria Palmowska); 

4)  Komisja Sfery Socjalnej (obecnych 4 członków na skład osobowy 4). 

 

     Listy obecności członków poszczególnych komisji stanowią załączniki do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady spytał radnych czy zgłaszają propozycje do porządku 

obrad posiedzenia. 

 

Nie zgłoszono żadnych propozycji do porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie                        

w budżecie gminy na 2021 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Górzyca na rok 2020”. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI.85.2012 Rady Gminy 

Górzyca z dnia 2 marca 2012 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w obrębie miejscowości 

Górzyca. 

4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego i przedłużenie okresu obowiązywania umów dzierżawy 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2020-2023. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

Gminy Górzyca w 2019 roku. 

7. Sprawozdanie roczne Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za rok 2019. 

8. Sprawozdanie roczne Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za rok 2019, w tym z działalności Gminnego 

Centrum Informacji i świetlic wiejskich w 2019 roku. 

9. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Górzyca za rok 2019. 

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 

2019 rok oraz realizacja świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego              

i programu 500+. 

11. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 

2019 rok. 

12.Wolne wnioski i informacje. 

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1 

Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie                        

w budżecie gminy na 2021 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Agnieszka Pilarska Kierownik Zesp. Ds. 

Funduszy UE. 

 

Dyskusja. 

 

Przewodniczący posiedzenia odczytał treść pisma z dnia 23 marca 2020 r.,                

w którym sołtysi sołectw Gminy Górzyca wnoszą o wycofanie z porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie                       

w budżecie Gminy na 2021 r. środków stanowiących fundusz sołecki /kopia 

pisma stanowi załącznik do protokołu. 

 



Radny Krzysztof Krupa zapytał co spowodowało powstanie deficytu w 

budżecie? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest wynik budżetowy, wydatki budżetowe 

są wyższe od dochodów. 

Wójt powiedział, że trudności budżetowe są przejściową sytuacją i jeżeli ulegnie 

poprawie to w kolejnych latach wrócimy do naliczenia funduszu sołeckiego. W 

chwilki obecne jest to niemożliwe. 

 

Radny Kazimierz Wontor powiedział, że jest za oszczędnościami w obecnej 

sytuacji i chciałby aby Wójt nie zapominał o sołectwach przy realizacji zadań 

jak np. wykaszanie trawników. 

Wójt odpowiedział, że na pewno to zadanie będzie realizowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej. 

 

Radna Janina Bryl zaproponowała, aby nie rezygnować z imprez realizowanych 

w ramach funduszu sołeckiego jak np. Dzień Seniora. 

Wójt odpowiedział, że gmina będzie nadal realizowana zadania w sołectwach, 

m.in. imprezy okolicznościowe. Wójt dodał, że przed wprowadzeniem funduszu 

sołeckiego gmina realizowała te wszystkie zadania inwestycyjne i kulturalne. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak powiedział, że jako radni powinniśmy wspierać 

działania Wójta. Obecna sytuacja będzie skutkowała w ograniczeniu wydatki 

budżetowe. W kolejnych latach wrócimy ponownie do wyodrębnienia środków 

na fundusz sołecki. 

 

Wójt stwierdził, że przewiduje w najbliższym roku kryzys finansowy w Gminie 

Górzyca i dlatego ta decyzja o nie wyodrębnieniu środków w budżecie gminy  

na fundusz sołecki w roku 2021.  

 

Radny Adrian Sulmiński spytał z czyjej inicjatywy jest procedowana ta 

uchwała? 

Przewodniczący posiedzenia odpowiedział, że projekt uchwały przedłożył Wójt 

Gminy. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że z uwagi na pandemię Regionalna Izba 

Obrachunkowa zaleca ostrożność w sprawach  regulacji budżetowych. Gmina 

posiada niskie dochody budżetowe i konieczne jest ograniczenie wydatków. W 

projektowaniu budżetu na rok 2021 jesteśmy bardzo ostrożni, aby nie 

doprowadzić do sytuacji wprowadzania programu naprawczego. Na tę chwilę 

minimalizujemy budżet, w trakcie roku budżetowego możliwe jest 

wprowadzenie zmian w budżecie. 

 



Wójt powiedział, że częściowo zadania realizowane w ramach funduszu 

soleckiego będą zrealizowane przez Gminny Ośrodek Kultury w zakresie 

kultury i Zakład Gospodarki Komunalnej w zakresie wykaszania                                 

w miejscowościach oraz innych pracach. Dodał, że prowadzamy również cięcia 

budżetu w innych działach budżetu dotyczących Urzędu Gminy jak również 

jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że mamy w tej chwili jeszcze I półrocze i tak 

naprawdę jeszcze nie wiemy jak będzie zrealizowany budżet, robimy wszystko 

aby deficyt możliwie niski. 

 

Brak dalszej dyskusji. 

Opinia Komisji Rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej                         

w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na obecnych 3 członków ze składu 

komisji - 2 głosy „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” /w załączeniu 

imienna karta od głosowania. 

 

Ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Górzyca na rok 2020”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG .  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kierownik ZGK Przemysław Karg. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej                         

w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na obecnych 3 członków ze składu 

komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna karta od głosowania. 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI.85.2012 Rady Gminy 

Górzyca z dnia 2 marca 2012 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w obrębie miejscowości 

Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Insp. ds. budownictwa, inwestycji i gosp. 

przestrzennej Sławomir Czapłon. 

 

Brak dyskusji. 



 

Opinia Komisji Rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej                         

w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na obecnych 3 członków ze składu 

komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna karta od głosowania. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego i przedłużenie okresu obowiązywania umów dzierżawy 

nieruchomości na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kier. Ref. Rozw. Gosp. i Gosp. Kom. 

Agnieszka Malecka. 

 

Radna Stanisława Urban zapytała gdzie zlokalizowane są tereny wymienione w 

projekcie uchwały? 

Pan Sławomir Czapłon odpowiedział, że są to tereny zlokalizowane przy os. 

Kwiatowym w Górzycy i teren koło żwirowni pomiędzy Górzycą i Owczarami. 

 

Radny Krzysztof Krupa spytał kiedy powstanie farma wiatraków” 

Wójt odpowiedział, że realizacja tej inwestycji może nastąpić w miesiącach 

lipiec-sierpień. 

 

Radny Ryszard Dębiński spytał jakich dochodów z tego tytułu się 

spodziewamy? 

Wójt odpowiedział, że przewidujemy wpływy w wysokości 800 tys. zł rocznie 

(podatek liniowy) plus dzierżawa. 

 

Brak dalszej dyskusji. 

 

Opinia Komisji Rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej                         

w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na obecnych 3 członków ze składu 

komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna karta od głosowania. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2020-2023. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kierownik OPS Edyta Danicka. 

 

Brak dyskusji. 



 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

Radna Anna Lenard jest niedostępna na łączach – komisja sfery socjalnej liczy       

3 członków). 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

Gminy Górzyca w 2019 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RG. Otwarcie dyskusji. 

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kier. OPS Edyta Danicka. 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie roczne Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za rok 2019. 

 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że sprawozdanie zostało 

przedłożone w formie pisemnej.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

Alicja Kucharczyk. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie roczne Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy z wykonania 

planu finansowego jednostki za rok 2019, w tym z działalności Gminnego 

Centrum Informacji i świetlic wiejskich w 2019 roku. 

 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że sprawozdanie zostało 

przedłożone w formie pisemnej.  



Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

Małgorzata Gniewczyńska. 

 

Dyskusja. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak powiedział, że ma zastrzeżenia do sprawozdania, 

ponieważ obserwując budżet obserwuje się w dalszym ciągu deficyt i zadłużenie 

jednostki. 

Dyrektor GOK odpowiedziała, że kredyt sukcesywnie maleje i jest spłacany na 

bieżąco. Czekamy na rozliczenie projektu zrealizowanego w 2019 rok, 

Euroregion nie dokonał jeszcze zwrotu 8 tys. euro. 

Ponadto jednostka na bieżąco reguluje zobowiązania wynikające z zatrudnienia 

pracowników: podatek i ZUS. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak zapytał co to jest nagroda roczna? 

Dyrektor GOK odpowiedziała, że nagroda roczna obejmuje wypłatę t.zw. 

trzynastki Dyrektora oraz nagrody dla pracowników za pracę w niedziele i 

święta. Pracownicy raz w roku otrzymują taką nagrodę jako motywację do 

pracy. 

 

Radny Grzesiak powiedział, że jeżeli jest trudna sytuacja i jednostka jest 

zadłużona to stosuje się ograniczenia. 

 

Dyrektor GOK powiedziała, że instytucja kultury nigdy nie będzie dochodowa i 

muszą być ponoszone koszty, aby obiekty mogły działać. Ponadto 

poinformowała, że nastąpiła redukcja etatów pracowniczych z 19 na 13. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak powiedział, że jego zdaniem obiekty  GOKu powinny 

zostać oddane z dzierżawę bo gminę nie stać na ich utrzymanie. 

 

Radna Maria Syktus stwierdziła, że podobna dyskusja wraca cykliczne, kultura 

się sama nie utrzyma i nie możemy oczekiwać na dochody w tej sferze 

działalności gminy. Obiekty są zadbane, działają, kwestię dzierżawy należy 

dokładnie omówić i sprecyzować. 

 

Przewodniczący posiedzenia również stwierdził, że kultura sama się nie utrzyma 

i należy wspierać te działania. Widać, że oszczędności również tam są 

wprowadzone. Podziękował Dyrektorowi GOK za pracę i wyraził uznanie. 

 

Radny Krzysztof Krupa powiedział, że przychyla się wypowiedzi radnej Marii 

Syktus. 

 

Brak dalszej dyskusji. 



 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

 

 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Górzyca za rok 2019. 

 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że sprawozdanie zostało 

przedłożone w formie pisemnej.  

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Maria Hołubowicz Przewodnicząca 

Komisji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2019 

rok oraz realizacja świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego                              

i programu 500+. 

 

Przew. RG. – sprawozdanie zostało przedłożone w formie pisemnej. Otwarcie 

dyskusji. 

Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

Edyta Danicka. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na 

obecnych 3 członków ze składu komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna 

karta od głosowania. 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 

2019 rok. 

 

Przew. RG. – sprawozdanie zostało przedłożone w formie pisemnej. Otwarcie 

dyskusji. 



Osoba odpowiedzialna merytorycznie: Kierownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Przemysław Karg. 

 

Opinia Komisji Rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej                         

w głosowaniu jawnym,  pozytywna: na obecnych 3 członków ze składu 

komisji - 3 głosy „za” /w załączeniu imienna karta od głosowania. 

 

 

Ad. 12 

Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono żadnych wniosków i informacji. 

 

Z uwagi na wyczerpanie tematów i brak dalszej dyskusji Przewodniczący 

posiedzenia zakończył wspólne posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy 

Górzyca – godz. 16
50 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.                     Przewodniczący posiedzenia 

         (-)Krzysztof Bańka 

 
 


